

当代语言学 第26卷 2024年第3期

目 录

研究性论文

- 语法惊异——论语言戏剧化的认知情感机制 井 苗(317)
- 宏事件的语义公式：三事件模型 李福印(336)
- 条件型数量句的推理型式及机制——以“三个女人一台戏”和“三个臭皮匠，
顶个诸葛亮”为例 黄璆辉(354)
- 反事实的意义层次与语用实现 李宇凤(371)
- 汉语偏离补语的句法构造及生成机制分析——兼议汉语的“弱组合式”述补
结构 孙天琦(387)
- 汉语听障儿童“把”字句动核遗漏现象研究 马 文 申秀岫 李海英(404)
- 从核心词替换微观个案看词阶法 余德江(418)
- 普通话变调上声与阳平一样吗——基于严格平行语料的语音声学分析
..... 许 可 冉启斌 顾 倩(438)

当代语言学前沿

- 类指句容许例外是否是自然语言的普遍属性 张 敏 贺川生(453)

书刊评介

- 《音系词和语法词：跨语言的类型性》评介 朱立刚(467)

其他

- “第十八届中国当代语言学暨第八届老年语言学国际研讨会”在北京外国语
大学举办 (370)

(本期责任编辑：张小倩)

Contemporary Linguistics

Volume 26 Number 3

June 2024

Contents

Research Articles

- Grammatical surprise: On the cognitive-affective mechanism of linguistic dramaticity
JING-SCHMIDT Zhuo (317)
- The semantic formula of a macro-event: Three-event-model
LI Fuyin (336)
- The patterns and mechanisms of reasoning in conditionals with Num+Cl+N in Chinese
HUANG Zanhui (354)
- Counterfactuality: The meaning level and its pragmatic realization
LI Yufeng (371)
- An analysis of the syntactic structure and derivation of the Chinese excessive complement:
On the verb-complement construction with low compositionality
SUN Tianqi (387)
- Study on the verb-core omission of *ba*-construction in Chinese children with hearing impairment
MA Wen, SHEN Xiuxiu, and LI Haiying (404)
- A study of rank analysis from a micro case of core word replacement
YU Dejiang (418)
- Is the 3rd tone sandhi the same as the 2nd tone in Mandarin:
An acoustic analysis based on strictly parallel speech data
XU Ke, RAN Qibin, and GU Qian (438)

Frontiers in Contemporary Linguistics

- Is exception-tolerance of generic sentences a universal property of natural languages?
ZHANG Min and HE Chuansheng (453)

Book Review

- A review of *Phonological Word and Grammatical Word: A Cross-linguistic Typology*
ZHU Ligang (467)